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  PROTOKÓŁ nr XXX/21 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

TRYB ZDALNY OBRADOWANIA 

w dniu 26 sierpnia 2021 r. 

 

XXX sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 26 sierpnia 2021 r. o godz. 14.00  

w trybie zdalnym obrady poprowadził Przewodniczący Roman Michalski z sali obrad 

Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Przewodniczący posiedzenie 

otworzył i stwierdził po odczytaniu imiennym obecności, że aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczyło 19 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób 

stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności 

radnych - zał. nr 1).  

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Rada Powiatu w Gryfinie minutą ciszy uczciła pamięć osób poległych i zasłużonych  

w czasie II wojny światowej w związku z przypadającą na dzień 1 września br.  

82 rocznicą wybuchu wojny. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Teresa Sadowska,  

w tym momencie posiedzenie opuściła Radna Agnieszka Gralak. 

  

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych i obserwujących, Zarząd  

oraz Radę Powiatu. Na protokolanta powołał Magdalenę Romankiewicz. Następnie 

przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag (porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie -19 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 2. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Sławomir Terebecki,  

w tym momencie posiedzenie opuścił Radny Jerzy Zgoda. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że do protokołu nr XXIX/21 z dnia  

24 czerwca 2021 r. zostały uwzględnione uwagi zgłoszone przez Radnego Wojciecha 

Długoborskiego. Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie imienne w wyniku, którego 
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protokół został przyjęty jednogłośnie (19 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie, 

stanowi zał. nr 3. 

 

II. Sprawozdania z działań podejmowanych na terenie Powiatu Gryfińskiego  

w 2020 r. z zakresu nadzoru wodnego (druk nr 1/XXX) (realizator: Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie - Nadzór Wodny w Pyrzycach, Nadzór Wodny  

w Gryfinie, Nadzór Wodny w Myśliborzu, Nadzór Wodny w Chojnie, Nadzór Wodny  

w Szczecinie). 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że materiał został przekazany 

Radnym, na komisjach była możliwość złożenia zapytań w zakresie przedstawionego 

materiału. Przewodniczący dodał, że po posiedzeniach komisji żadne zapytanie nie wpłynęło, 

niemniej jednak Radni mają jeszcze możliwość złożenia zapytań w dniu dzisiejszym. 

Ewentualne zapytania zostaną przekazane do adresata, celem udzielenia odpowiedzi. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że Radni po raz kolejny otrzymali informacje od 

nowej instytucji jaką jest PGW Wody Polskie S.A. Struktura jest dość skomplikowana z 

uwagi na liczbę sprawozdań z nadzorów wodnych podlegających pod Zarządy Zlewni. Jak 

było to jeszcze możliwe, to Radny podczas jednej z sesji dopytywał przedstawicieli z nadzoru 

wodnego, czy powstała struktura funkcjonuje dobrze, czy nie. Następnie Radny powiedział,  

że ma zapytanie odnośnie budowania przydomowych oczyszczalni ścieków. Docierają do 

Radnego sygnały, które są pewnego rodzaju problemem. Czy przydomowe oczyszczalnie 

ścieków w technologii, że po oczyszczeniu woda wchłaniania jest do gruntu, traktowane są 

jako urządzenia wodne? Czy wymagane jest odrębne pozwolenie wodno-prawne oraz czy 

budowa tej instalacji jest realizowana w oparciu o zgłoszenie czy pozwolenia na budowę?  

Są bardzo różne interpretacje tych przepisów, nie wgłębiał się w szczegóły. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że poruszony przez Radnego 

Wojciecha Długoborskiego jest pytaniem bardziej z zakresu prawa budowlanego.  

W przypadku przydomowych oczyszczalni w niektórych sytuacjach wystarczy zgłoszenie  

w innych pozwolenie na budowę i wówczas musi być pozwolenie wodno-prawne. Wynika to  

ze szczegółowych przepisów dot. prawa budowlanego jak również przepisów prawa 

wodnego. To, czy wymagane jest pozwolenie wodno-prawne zależy od tego, jak ten system 

wprowadza ścieki do ziemi. Jeżeli instalacja jest tzw. zraszająca, czyli na koniec odpływu 
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wychodzi to ponad ziemię i spada do ziemi to wystarczy zgłoszenie i nie jest potrzebne 

pozwolenie wodno-prawne. Zgodnie z definicją, jeżeli następuje bezpośrednie wprowadzanie 

ścieków do gruntu wymagane jest pozwolenie wodno-prawne. Wśród mieszkańców zdarzają 

się sytuacje niezadowolenia i odwoływania się do Wojewody, który potwierdził, że jeżeli 

przy przydomowych oczyszczalniach jest system bezpośredniego wprowadzenia ścieków do 

gruntu, to wymagane jest pozwolenie wodno-prawne.  Wnioskodawcy nie rozumieją różnicy,  

nie zwracają uwagi na szczegóły, a decyduje o tym tak naprawdę końcowy sposób 

wprowadzania ścieków do ziemi.   

 

Radny Wojciech Długoborski podziękował za wyjaśnienia, które znakomicie rozjaśniają 

dosyć skomplikowaną sprawę, choć finalnie po wyjaśnieniach wydaje się bardzo prosta, 

rozróżnienie jest dosyć oczywiste, aczkolwiek zainteresowani nie potrafią tego rozróżnić,  

stąd ich rozgoryczenie, co do podstawy formalno-prawnej montażu takiej instalacji.  

 

III. Informacja o wynikach kontroli przeprowadzonych na terenie Powiatu 

Gryfińskiego w 2020 r. (druk nr 2/XXX) (realizator: Wojewódzki Inspektor 

Ochrony Środowiska w Szczecinie). 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że informacja została przekazana 

Radnym, na komisjach była możliwość złożenia zapytań w zakresie przedstawionego 

materiału. Przewodniczący dodał, że po posiedzeniach komisji żadne zapytanie nie wpłynęło, 

niemniej jednak Radni mają jeszcze możliwość złożenia zapytań w dniu dzisiejszym. 

Ewentualne zapytania zostaną przekazane do adresata, celem udzielenia odpowiedzi. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że ma zasadniczą wątpliwość. Rada Powiatu nad 

tematem debatuje kolejny rok. Radny w zasadzie nie wie nad czym jest rozmowa, jest  

to obowiązek w zakresie zapoznania się z informacją o przeprowadzonych kontrolach.  

W przekazanych Radnym materiałach znajdują się dwa wystąpienia Pana Starosty  

do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Szczecinie, jedno z lutego, a drugie  

z marca w tej samej sprawie, jak gdyby żądające uzupełniającego materiału celem 

rozszerzenia wiedzy. Jednak Radny w dalszym ciągu nie wie, jak można zanalizować 

przekazaną informację. Jest to prosta informacja, przedstawiona w tabelkach ukazująca to,  

co zostało zrobione przez WIOŚ. Jednocześnie Radny poprosił o wyjaśnienie, dlaczego 

posłużono się dwoma pismami, aby uzyskać informację z WIOŚ.  
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że zmieniły się przepisy i obecnie 

Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska ma inne kompetencje i zajmuje się kontrolą. 

Ustawodawca nałożył na Niego obowiązek, który jest realizowany w taki, a nie inny sposób,  

a dotyczy przedłożenia informacji o wynikach kontroli przeprowadzonych na terenie Powiatu 

Gryfińskiego. Zarząd wsłuchał się w dyskusję z poprzedniego roku. Również dostrzega to,  

że ustawodawca zmianą przepisów spowodował, że Rada Powiatu może bierne zapoznać się  

z informacją.  Starosta dodał, że z pierwszej informacji WIOŚ było jedynie wiadomo,  

co zostało skontrolowane. Nieznana była informacja o wynikach kontroli i podjętych 

działaniach. Przed skierowaniem do Radnych materiału wystąpiono o jego uzupełnienie, aby 

mieć wiedzę, w jakim zakresie kontrolowane podmioty korzystają ze środowiska oraz jakie są 

prowadzone działania, aby przymusić podmioty do prawidłowego korzystania ze środowiska, 

stąd było wystąpienie uzupełniające. Starosta dodał, że na podstawie przekazanych 

materiałów można zadać do WIOŚ dodatkowe zapytania, jeszcze uzupełniające w sprawie. 

Ewentualnie naszą rolą jest wskazanie podmiotów do kontroli, jeżeli zostaną zauważone 

jakiekolwiek nieprawidłowości. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że WIOŚ działa na podstawie planu kontroli,  

ma pełen monitoring. Zdaniem Radnego przekazana informacja jest dosyć skromna.  

Dobrze, że Pana Starosta wystąpił o materiały uzupełniające, które trochę więcej pokazują, 

ale w dalszym ciągu informacja jest bardzo syntetyczna i niewiele można z niej wyczytać.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że doszło do zmian ustawowych, rola 

WIOŚ jest wyłącznie kontrolna. Rada Powiatu przyzwyczaiła się do sytuacji, kiedy 

otrzymywała od WIOŚ sprawozdanie o stanie środowiska naturalnego w powiecie. WIOŚ już 

nie ma obowiązku sprawozdawczości. Starosta dodał, że zwrócono się z prośbą do organu  

o przygotowanie takowej informacji, jeżeli zostanie przygotowana to Radnym zostanie ona 

przekazana. 

 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z okresowej realizacji rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej (druk  

nr 3/XXX); 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Agnieszka Gralak,  

posiedzenie opuścił Radny Bartosz Biegus. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 4), 

otworzył dyskusję.  

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że materiałem poglądowym do projektu uchwały 

jest wystąpienie pokontrolne zawierające zalecenia do dwóch podmiotów, tj. do kierownika 

kontrolowanej jednostki oraz Pana Starosty. Pan Starosta powinien dokonać analizy 

wykonania przez Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie swoich zaleceń przy 

przyznawaniu dodatków specjalnych i nagród pracowniczych za badany okres 2018-2020. 

Natomiast dwa kolejne dotyczą Dyrektora jednostki, który powinien zaktualizować zasady 

przyznawania nagród i dodatków specjalnych biorąc pod uwagę wydajność pracy oraz 

powinien poprawić komunikację z załogą, aby działalność jednostki była transparentna i nie 

dochodziło do wyjaśniania grupowych spraw pracowniczych przez Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze. Radny zapytał, czy Pan Starosta będzie się odnosić do wystąpienia 

pokontrolnego oraz czy Rada Powiatu będzie mogła uzyskać wyjaśnienia Pani Dyrektor.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Przygoda powiedział, że Komisja 

Rewizyjna skierowała takie zalecenia pokontrolne, ponieważ były różnice  

w wynagrodzeniach, inne informacje zostały uzyskane od Pani Dyrektor. Należy sprawdzić, 

czy zaakceptowane ze strony Starostwa wysokości wynagrodzeń były wypłacane. Następnie 

Komisja Rewizyjna na podstawie dokumentów stwierdziła, że występowała różnica w pracy 

wykonywanej przez pracowników w Chojnie, a w Gryfinie w oparciu o analizę 

rozpatrywanych spraw w kontrolowanym okresie. Dlatego zdaniem Komisji Dyrektor 

jednostki powinien zaktualizować zasady przyznawania nagród i dodatków specjalnych 

biorąc pod uwagę wydajność pracy. Trzecie zalecenie odnosiło się do toczącego 

postępowania między Dyrektorem jednostki, a pracownikami.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że sprawę, którą rekomenduje Komisja 

Rewizyjna dotyczy nagród, o które występuje dla pracowników Starosta. Są dwa rodzaje 

tychże nagród. Kierownik jednostki sam przyznaje nagrody pracownikom, natomiast zakres, 

którego to dotyczy to pilnowanie pewnych proporcji, aby nie dochodziło do rozjeżdżania się 

nagród pomiędzy pracownikami, a kadrą kierowniczą, bo uważa, że każdy w zakładzie 

pracuje, jako zespół. Dodał, że rekomendację w stosownym czasie zrealizuje, natomiast  

z uwagi na fakt, iż Referat Kontroli i Audytu Wewnętrznego pracuje według planu, a było 
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dużo dodatkowych, doraźnych kontroli spowodowanych pismami od Wojewody, to upłynie 

trochę czasu zanim ten zakres zostanie sprawdzony, ale na pewno zostanie to zrobione.  

 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski zamknął dyskusję i w obecności  

20 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie przyjęcia sprawozdania z okresowej realizacji rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXX/218/2021 w sprawie przyjęcia sprawozdania z okresowej realizacji 

rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 5. 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  

kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości 

(druk nr 4/XXX); 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Agnieszka Gralak. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 4), 

otworzył dyskusję.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w imieniu Zarządu Powiatu wnosi  

o następujące zmiany w projekcie uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 

nieruchomości (projekt na druku nr 4/XXX): 

- w § 1, wierszu 3, projektu niniejszej uchwały słowo „zlokalizowanym” zmieniono  

na „zlokalizowanego”. 

W związku z powyższym, zmianie uległo również uzasadnienie do projektu niniejszej 

uchwały – w wierszu 3 treści uzasadnienia słowo „usytuowanym” zmieniono  

na „zlokalizowanego”. Starosta dodał, że autopoprawka jest konsekwencją dyskusji powstałej 
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na jednym z posiedzeń komisji i po konsultacji przed sesją z polonistą zasadne jest 

wprowadzenie poprawki.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski zamknął dyskusję i w obecności  

19 Radnych zarządził głosowanie imienne nad autopoprawką do projektu uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której 

przedmiotem jest część tej samej nieruchomości: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest 

część tej samej nieruchomości stanowi zał. nr 6. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski w obecności 19 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 

nieruchomości wraz z autopoprawką: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXX/219/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, 

której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 7. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 

nieruchomości (druk nr 5/XXX); 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Joanna Kostrzewa. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 4), 

otworzył dyskusję.  
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w imieniu Zarządu Powiatu wnosi  

o następujące zmiany w projekcie uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 

nieruchomości (projekt na druku nr 5/XXX): 

- w § 1, wierszu 3, projektu niniejszej uchwały słowo „zlokalizowanym” zmieniono  

na „zlokalizowanego”. 

W związku z powyższym, zmianie uległo również uzasadnienie do projektu niniejszej 

uchwały – w wierszu 3 treści uzasadnienia słowo „usytuowanym” zmieniono na 

„zlokalizowanego”. 

Starosta dodał, że autopoprawka jest konsekwencją dyskusji powstałej na jednym z posiedzeń 

komisji i po konsultacji przed sesją z polonistą zasadne jest wprowadzenie poprawki.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski zamknął dyskusję i w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad autopoprawką do projektu uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której 

przedmiotem jest część tej samej nieruchomości: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest 

część tej samej nieruchomości stanowi zał. nr 8. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Joanna Kostrzewa. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 

nieruchomości wraz z autopoprawką: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 



9  

Uchwała nr XXX/220/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, 

której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 9. 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XXVI/186/2021 z dnia 25.03.2021 w sprawie określenia zadań, na 

które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2021 r. (druk nr 6/XXX); 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Agnieszka Gralak. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 4), 

otworzył, a następnie zamknął dyskusję i w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XXVI/186/2021 z dnia 25.03.2021 w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w 2021 r.: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXX/221/2021 w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu nr XXVI/186/2021  

z dnia 25.03.2021 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 10. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 

2021 rok (druk nr 7/XXX); 

 

W tym momencie posiedzenie opuścili Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska  

oraz Wiceprzewodniczący Rady Jerzy Domaradzki. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 4), 

otworzył, a następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie 
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imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu 

na 2021 rok: 

za - 20, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXX/222/2021 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2021 rok., została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 11. 

 

IX. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 8/XXX). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski powiedział, że będąc na posiedzeniu 

Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia była sugestia o zaproszenie na dzisiejszą sesję Rady 

Prezesa Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Pana Łukasza Dombka, 

który zabierze głos po sprawozdaniu Pana Starosty z prac Zarządu w tym punkcie. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w okresie międzysesyjnym Zarząd 

zajmował się trzykrotnie sprawą rozpoczęcia nowej inwestycji jaką jest kolejny etap 

przebudowy drogi powiatowej na odc. Trzcińsko-Zdrój – Białęgi, prowadzony do  

m. Gogolice. Została popisana z Urzędem Marszałkowskim umowa na dofinansowanie 

zadania w wysokości 60% z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Na posiedzeniach Zarząd 

zatwierdził Specyfikację Istotnych Warunków Zamówienia, została powołana Komisja 

przetargowa, następnie po spełnieniu wszystkich procedur Zarząd dokonał wyboru 

Wykonawcy, tj. firmy EUROVIA POLSKA S.A. z/s w Bielanach Wrocławskich. W między 

czasie Zarząd zwrócił się do Urzędu Marszałkowskiego o przedłużenie terminu zakończenia 

zadania, w wyniku czego został podpisany aneks do umowy. Starosta poinformował,  

że na dzisiejszym posiedzeniu Zarząd podpisał umowę na prowadzenie nadzoru 

inwestorskiego dla tej inwestycji. Zostało również podpisane porozumienie z Gminą Cedynia 

oraz został wyłoniony Wykonawca na realizację ciągu pieszego w ramach współfinansowania 

inwestycji z Gminą w m. Żelichów. Dodał, że drogi są jednym z priorytetów i w związku  

z tym brali udział w konferencji inaugurującej Polski Ład, skierowanej na zadania 

samorządowe. Konferencja odbyła się w siedzibie Zakładu Ubezpieczeń Społecznych  

w Szczecinie, na której obecna była Dyrektor Banku Gospodarstwa Krajowego.  
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Na konferencji zostały przez Nią przedstawione zasady i kryteria i posługując się nimi złożyli 

dokumentację. W tym rozdaniu środków postawili na obszar zadań drogowych, ponieważ 

pierwszy obszar, który skierowany jest na zadania drogowe oraz kanalizacje sanitarne ma 

dofinansowanie 95%. Można było złożyć trzy wnioski, jeden bez limitowy, drugi do 30 mln 

zł, a trzeci do 5 mln zł. Zarząd Powiatu dokonał przeglądu stanu przygotowania 

dokumentacyjnego tychże zadań, jak również kontynuacji i ewentualnie zadań, które chcą 

wskazać, tak aby nie wymagały zbędnych procedur administracyjnych.  Zarząd chciał uniknąć 

sytuacji, w której mogłoby się okazać, że nie byliby w stanie zrealizować zadań. Jednym  

z kryteriów jest wybór Wykonawcy w terminie 6 miesięcy od otrzymania wstępnej promesy 

finansowej.  Starosta dodał, że we wnioskach bez limitowych szacunki, kosztorysy opiewają 

na kwotę 43 mln zł, na którą składa się inwestycja w zakresie przebudowy drogi powiatowej 

na odc. Gryfino-Linie. W tym zakresie Powiat dysponuje kompletną dokumentacją, byłaby  

to kontynuacja inwestycji z uwagi na to, że w poprzednich kadencjach zadanie było 

wykonywane. Następnie przebudowa drogi powiatowej na odc. Szczecin-Żelisławiec, 

również jest dokumentacja, jest to droga idącą z Binowa w kierunku Szczecina, jak również 

przebudowa drogi powiatowej na odc. Moryń – Stare Łysogórki. Na tę drogę również jest 

przygotowana dokumentacja, wykonanie zadania wcześniej planowane było  

z innego programu, jednak nie udało się go zrealizować przy współpracy z Lasami 

Państwowymi. Kontynuując Starosta poinformował, że zasady przy kolejnym wniosku  

do 30 mln zł są podobne.  W ramach tego wniosku została wskazana przebudowa drogi 

powiatowej Godków osiedle, Godków – wieś. Następnie przebudowa drogi powiatowej na 

odc. Trzcińsko-Zdrój – Gogolice. Powrócono do tego zadania, o którym mówił dzisiaj  

na wstępie, ponieważ przygotowana dokumentacja na tę drogę jest o wiele szersza od tego  

co jest robione z drobniejszych programów. Następnie modernizacja nawierzchni drogi 

powiatowej do Niesułowa, Gm. Cedynia, droga dwukrotnie była wykonywana etapami. 

Następnie remont ulicy Nadodrzańskiej i Grunwaldzkiej w m. Widuchowa, jest  

to kontynuacja nakładki bitumicznej. Następnie przebudowa ul. Jodłowej w Chojnie.  

Jest to kontynuacja zadania, w minionych latach została położona kanalizacja deszczowa dla 

tej drogi, natomiast nie zostały wykonane prace dot. odcinka jezdnego. Kolejnym zadaniem 

jest przebudowa drogi powiatowej na odc. Drzenin – Chwarstnica, jest to najgorszy odcinek 

900 m, który nie wymaga decyzji środowiskowych. Powyżej 1 km należy już wykonywać 

decyzje środowiskowe, stąd odcinek 900 m, ponieważ mogli polec przy procedurach 

administracyjnych i nie zdążyć w terminie. Następnie budowa chodnika w m. Dolsko, 

przebudowa drogi powiatowej na odc. Chełm Górny do drogi nr 1409Z. W tych przypadkach 
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również jest wykonana dokumentacja techniczna, jest to droga przy kopalni kruszyw. 

Następnie przebudowa przepustów w ciągu drogi powiatowej na odc. Banie-Rów wraz  

z dojazdami, jest to również odcinek ok. 900 m. Z kolei wnioski  

do 5 mln zł obejmują następujące zadania. Remont ul. Sienkiewicza w Mieszkowicach, 

polegający na przełożeniu drogi. Remont powiązany jest z Gminą Mieszkowice, która planuje 

remont kanalizacji sanitarnej, przebudowa ul. Szkolnej w Żabnicy (wykonana dokumentacja) 

oraz przebudowa ul. Dworcowej i Mieszka I w Chojnie (kontynuacja). Starosta dodał,  

że w między czasie nastąpiło przesunięcie terminu do 18 sierpnia br., można było jeszcze 

dopisywać opis zadania. Zarząd Powiatu oczekuje na rozstrzygnięcie. Było dodatkowe, 

uszczegóławiające spotkanie w związku z powyższym, w którym uczestniczyła Pani Skarbnik 

oraz Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami. We wrześniu miał być kolejny nabór. Zarząd 

Powiatu myśli również o innych obszarach, ponieważ są potrzeby i przygotowane 

dokumentacje, dotyczy to m.in. Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdrój. Dokumentacja 

jest również przygotowana na remont budynku internatu SOSW w Chojnie  

i zagospodarowanie terenu wokół. Następnie czynione są starania w kontekście remontu starej 

części Szpitala Powiatowego. Z tego tytułu Wydział „RI” przygotowuje do przedstawienia na 

Zarządzie propozycje programu użytkowego, są plany na realizację w procedurze 

„zaprojektuj-wybuduj”, bo w rezultacie będzie tam remont. Z zapowiedzi wynika,  

że minimum raz w roku będzie nabór i mają nadzieję, że ten program ruszy.  W ramach 

innego programu rządowego, tj. Rządowego Programu Rozwoju Dróg został ogłoszony nabór 

na 2022 r. Zmieniły się kryteria i zostały dopuszczone zadania w zakresie remontów,  

a nie tylko przebudów. Zostały zwiększone ilości możliwości złożenia wniosków, są to trzy 

wnioski. Pomimo, że przy tym programie dofinansowanie jest niższe, od 40 % do 50 %, 

składane są trzy wnioski kierując się stanami dróg, potrzebami, ale również kontynuacją. 

Wiedząc, że możliwości finansowe nie są bez wyczerpania, potrzeby są w różnych 

dziedzinach, to założono, że składane są wnioski, gdyby okazało się, że przeszłyby wszystkie 

to w kolejnym roku Zarząd będzie proponować Radzie zaangażowanie środków w kwocie  

1,5 mln zł na wszystkie trzy odcinki. Dotyczą one drogi powiatowej Witnica - Wisław, 

następnie drogi powiatowej na odc. Chojna – Lisie Pole w m. Nawodna (700 m) oraz drogi 

powiatowej na odc. Widuchowa – Lubanowo. Termin składania wniosków z tego programu 

był do dnia dzisiejszego. Starosta kontynuując powiedział, że pomimo okresu wakacyjnego 

Zarząd zajmował się sprawami z zakresu szkolnictwa. Zostały zaktualizowane arkusze 

organizacyjne jednostek oświatowych, dostosowując je do faktycznego naboru. Zarówno  

w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie jak i w Chojnie liczebność uczniów jest 



13  

porównywalna, między 650, a 700 uczniów. Jednak ze względu na specyfikę szkoły to przy 

tej samej liczbie uczniów jest różnica w oddziałach, w Chojnie – 26, natomiast w Gryfinie – 

30, jeszcze może się to zmienić. W I LO w Gryfinie po naborze jest 313 uczniów i do takiego 

stanu naboru Zarząd dostosował odpowiednią liczbę oddziałów. W dniu dzisiejszym Zarząd 

podejmował decyzję w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie samodzielnych oddziałów 

klasy I oraz III dla uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym 

lub znacznym oraz z niepełnosprawnościami sprzężonymi w Zespole Szkół Specjalnych  

w Nowym Czarnowie. Dodatkowo Zarząd powołał komisję kwalifikacyjną do podnoszenia 

stopnia zawodowego. Troje nauczycieli podniosło swoje kwalifikacje z kontraktowych  

na mianowanych – jeden z I LO w Gryfinie, dwóch ze SOSW w Chojnie. Okres 

przygotowywań do awansu w tym wypadku trwa 3 lata. Zarząd Powiatu chciałby, aby dane 

które podawane są w statystykach były na najwyższym poziomie, co oczywiście nie jest 

możliwe do osiągnięcia od razu. Stopnie awansu zawodowego nauczycieli wpływają na 

algorytmy w przypadku wyliczania subwencji oświatowej. Trzeba zauważyć, że dyrektorzy  

w zależności od lokalizacji artykułują problemy, obecnie w rejonie Chojny można się spotkać 

z brakiem nauczycieli i zaczyna być to pewnym problemem, taki problem nie wystąpił 

jeszcze w Gryfinie. Zarząd Powiatu wyraził zgodę na podpisanie umowy z Ministrem Obrony 

Narodowej o udzielenie dotacji celowej na zadanie pn. „Strzelnica w powiecie”  

(dot. utworzenia strzelnicy wirtualnej zlokalizowanej w budynku Zespołu Szkół 

Ponadpodstawowych w Chojnie). Zarząd w tym działaniu upatruje pewnego rodzaju 

atrakcyjność dla szkoły, ale również środowiskową. Starosta kontynuując poinformował,  

że realizowane jest zadanie dot. remontu sali gimnastycznej w LO w Gryfinie  

i również dokonywane były rozstrzygnięcia, co do wyboru Wykonawcy. Odnosząc się do 

sytuacji Szpitala Powiatowego Starosta powiedział, że Zarząd zajmował się sprawami 

przeszłymi. Zarząd wyraził zgodę i została zawarta ugoda z rodziną poszkodowanego 

pacjenta. Na skutek działalności Szpitala Powiat płaci rentę. Dotychczas płacona była  

w wysokości 2 tys. zł, od 5 lat toczyła się sprawa sądowa, rodzina osoby poszkodowanej 

wystąpiła o rewaloryzację renty. Z uwagi na to, że pomimo nieodwracalnego nieszczęścia  

w ocenie Zarządu kwota była zbyt wysoka i została zaproponowana inna kwota i z tego tytułu 

toczyła się sprawa sądowa. Nie chcąc dłużej przewlekać, druga strona zaproponowała ugodę, 

na którą Zarząd przystał. W efekcie rata została zrewaloryzowana do kwoty 4 tys. zł, o czym 

poinformowano Sąd i sprawę można uznać za zakończoną. Dodatkowo  

w okresie międzysesyjnym Zarząd zajmował się sprawą szpitala i przedłużył do 23 września 

termin na dostarczenie dokumentacji i specyfikacji sprzętu, który planuje się kupić do nowego 
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oddziału.  Niezbędnym było skorzystanie z wiedzy specjalisty zewnętrznego, co do wyboru 

mebli szpitalnych oraz sprzętu, część ekwiwalentu zostało również pozyskanych przez 

prezesa szpitala z byłego punktu covidowego na terenie Netto Areny w Szczecinie. Wymiany 

wymaga również zaplecze medyczne, ponieważ niegdyś szpital potrzebował urządzeń  

z zakresu ginekologii i położnictwa, a teraz rozwijana będzie chirurgia i interna. Na realizację 

tego zadania planuje się przeznaczyć kwotę 3.500.000 złotych. Dodatkowo Zarząd opiniował 

uchwały przygotowane na planowane zgromadzenie wspólników spółki Szpital Powiatowy  

w Gryfinie. Zarząd Powiatu Gryfińskiego reprezentował pan Jerzy Miler. Na Zgromadzeniu 

Wspólników absolutorium otrzymał dotychczasowy prezes, panu Łukasz Dombek, 

analizowano również sprawozdania finansowe, które wykazują, że szpital 2020 rok zakończył 

ze stratą na poziomie 1.990.000 zł i jest ona mniejsza niż w roku 2019, ponieważ wtedy strata 

wynosiła 2.312.000 zł. Analizując zapisy księgowe należy zwrócić uwagę na to, że kwota 

737.000 zł stanowi amortyzację.  W roku 2019 koszty operacyjne wynosiły 213.000 zł,  

a w 2020 r. – 1.007.000 zł. Kwota znacznie się różni, ponieważ z wyjaśnień złożonych przez 

prezesa dowiadujemy się, że spółka Szpital Powiatowy w Gryfinie postanowiła założyć 

rezerwy m.in. na sprawy ewentualne odszkodowania, ponieważ niezadowoleni pacjenci 

założyli sprawy sądowe. Rezerwy przewidywały również kwotę, którą przeznaczy się  

na budowę 60 miejscu w ZOL-u, na wzór tych z Nowego Czarnowa, jednakże jest to koszt, 

którego Spółka w tym momencie nie jest w stanie ponieść.  Starosta Gryfiński poinformował, 

że na Zgromadzeniu Wspólników została również podjęta uchwała o dalszym istnieniu spółki 

i pokryciu strat, na co jak zawsze zarezerwowane są środki w budżecie Powiatu, jak również 

uchwała o tym, by zaciągane zobowiązania powyżej 400.000 zł wymagały zgody reszty 

wspólników. Tym samym wspólnicy wyrazili zgodę na podpisanie przez prezesa umów 

dotyczących oddziału chirurgii i zasobów ludzkich na okres dwóch lat, które miesięcznie 

wynoszą ok. 200.000 zł. W kwestii poszerzania kadry, Starosta powiedział, że w dniu 

jutrzejszym planuje się spotkanie z chirurgiem ortopedą, który reprezentuje pewną grupę 

chirurgów i ma nadzieję, że uda się nawiązać współpracę. W dalszych sprawach związanych 

ze szpitalem Starosta Gryfiński poprosił o udzielenie głosu prezesowi spółki.  

 

Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 

że chciałby przedstawić się niektórym Radym, ponieważ miał przyjemność poznać tylko  

tę część, która uczestniczy w posiedzeniach komisji do spraw zdrowia. Prezes powiedział,  

że posiada wykształcenie na poziomie magistra ekonomii z dwiema specjalizacjami:  

w zarządzaniu kadrami oraz w zarządzaniu przedsiębiorstwem, dodatkowo jest też 
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absolwentem studiów podyplomowych MBA na kierunku zarządzanie w ochronie zdrowia.  

W kwestii doświadczenia zawodowego był dyrektorem w spółkach prawa handlowego jak 

również kierownikiem wydziału w jednostce samorządowej. Pan Dombek powiedział,  

że od 1 kwietnia piastuje funkcję prezesa zarządu w spółce Szpital Powiatowy w Gryfinie  

Sp. z o.o. i jeśli chodzi pracę jaka została wykonana od tego okresu to m.in. pozyskanie  

z agencji rezerw strategicznych materiałów ochrony osobistej płynów dezynfekcyjnych  

o łącznej wartości 728.426 zł i spółka z tego tytułu poniosła koszty 1000 zł za transport, 

pozyskanie aparatury medycznej ze szpitala tymczasowego z Netto Areny w Szczecinie  

o łącznej kwocie 789.091 zł. Następnie Prezes podziękował panu Staroście, pani Staroście, 

Zarządowi Powiatu oraz Radnym za to, że ich decyzje wpłynęły na fakt, że Powiat ma więcej 

udziałów w spółce Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o., wobec tego Prezes może 

aplikować o pieniądze zewnętrzne, m.in. pieniądze rządowe czy korzystać z dotacji 

sprzętowej, co miało już miejsce na kwotę ponad 500.000 zł. W kwestii sytuacji bieżącej,  

w sytuacji po covidowej zauważyć można odpływ kadry, szczególnie kadry lekarskiej, zaś 

szpital cały czas jest w pełnej gotowości, ponieważ może być tzw. czwarta fala, która 

doprowadzi do tego, że decyzją Wojewody Zachodniopomorskiego szpital w Gryfinie znów 

stanie się szpitalem covidowym. Na ten czas, aby odrobić kontrakt z NFZ na internie znajdują 

się 22 łóżka i 6 łóżek „dostawek”, gdyby zaistniałą taka potrzeba. Dodatkowo 1 września 

planuje się otwarcie chirurgii i podpisanie umowy z kolegium chirurgów od 1 października 

pod patronatem prof. Józefa Kładnego, znanego i cenionego specjalisty z dziedzin chirurgii  

i onkologii. Prezes planuje pełne zabezpieczenie oddziału chirurgicznego ordynatorem  

i dwoma lekarzami do godziny 15:00, co miałoby zapewnić dyżur jednego z nich na Izbie 

Przyjęć w momencie, gdy dwóch będzie przeprowadzało operację na bloku. Na nowym 

obiekcie znajdują się dwa bloki, mniejszy jest w pełni wyposażony, zaś nowy blok będzie  

w pełni wyposażony z przetargu, który zostanie ogłoszony w najbliższych dniach. Dodatkowo 

od 1 października zostanie przeniesiony oddział medycyny paliatywnej z ulicy Armii 

Krajowej na ulicę Parkową 5 - do starego budynku gdzie niegdyś znajdował się oddział 

położniczo – ginekologiczny. Medycyna paliatywna będzie dysponowała 12 łóżkami.  

W związku z powyższym na ZOL-u na Armii Krajowej powstanie 7 wolnych miejsc, na które 

jest zapotrzebowanie, ponieważ w samym miesiącu lipcu i sierpniu było ponad 20 zgłoszeń. 

Niezmiennie zostaje 47 łóżek w Nowym Czarnowie w zakładzie pielęgnacyjno-opiekuńczym- 

psychiatrycznym. Jeżeli chodzi o poradnie, to prezes powiedział, że cały czas poszukuje 

kadry, ostatnio udało się mu pozyskać nowego lekarza do poradni chirurgicznej. Prezes spółki 

powiedział, że poruszając temat oddziału ginekologiczno – położniczego, zauważyć należy, 
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że po dokonaniu analiz ekonomicznych wynika, iż aby oddział był rentowny codziennie 

musiało być 1,6 porodów. Dodatkowo, ze względu na niedawną sytuację covidową na chwilę 

obecną szpital nie dysponuje w kadrach żadnym lekarzem ginekologiem, neonatologiem czy 

położną, pacjentki skupiają się na tym, aby jednak rodzić w Szczecinie, dużym mieście  

w związku z powyższym spółka Szpital Powiatowy w Gryfinie na dzień dzisiejszy nie planuje 

wznawiania działalności powyższego oddziału.  

 

Radny Wojciech Długoborski podziękował za szczegółowe informacje udzielone przez 

prezesa i zauważył, że największym problemem jaki jest podkreślany w szpitalu, to problem 

kadrowy, jak wiadomo ciężki do rozwiązania, ponieważ rynek pracy jest przesycony,  

zaś lekarze mają konkretne wymagania od potencjalnych pracodawców, dlatego tak ważnym 

jest, by radni spróbowali pomóc rozwiązać ten problem poprzez własne sieci kontaktów  

w służbie zdrowia.  

 

Radny Sławomir Terebecki powiedział, że wiele emocji budził również oddział chorób 

wewnętrznych i sprawy kadrowe związane z brakiem lekarzy w związku z powyższym prosi 

o informację czy można liczyć na niezakłóconą pracę oddziału chorób wewnętrznych  

do końca roku zarówno po stronie lekarzy jak i pielęgniarek 

 

Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 

że wczoraj miał spotkanie z doktorem, który na chwilę obecną pełni obowiązki ordynatora 

oddziału i jeżeli chodzi o wrzesień i październik, to szpital jest zabezpieczony. Prezes dodał, 

że podejmuje wszelkie kroki, żeby nową kadrę dodatkowo pozyskać.  

 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że w tym momencie warto dodać,  

że prezes wystąpił również z pismami do POZ w których otwarcie zachęcał do nawiązywania 

współpracy lokalnych lekarzy ze szpitalem powiatowym. Wicestarosta zapytała jakie efekty 

przyniosły powyższe działania.   

 

Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 

że nie było żadnego odzewu ze strony POZ mieszczących się na terenie Powiatu.  

Prezes dodał, że problem z pozyskiwaniem kadry lekarskiej występuje w całym kraju. 

Dodatkowym problemem, jeżeli chodzi o ordynaturę w oddziale ginekologicznym jest fakt,  
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że trzeba liczyć się z odpowiedzialnością, sprawami sądowymi, nadzorami kuratorskimi  

w sprawach o powikłania okołoporodowe.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w jego odczuciu problem przy pozyskiwaniu 

kadry medycznej nie leży w pieniądzach, a w czasie pracy, ponieważ nikt nie ma pewności, 

czy znów nie nastąpi kolejna fala pandemii COVID-19 i żaden z lekarzy ordynatorów,  

czy to chirurg czy ginekolog nie chce być ordynatorem szpitala covidowego, jeśli znów 

dojdzie do przekształcenia szpitala. Radny wyraził swoją wątpliwość czy przy wszystkich 

zawirowaniach kadrowych obecnie trwających nie jest zagrożona przyszłość szpitala. Radny 

poprosił prezesa o informowaniu na bieżąco o problemach związanych ze szpitalem  

i podejmowania dalszych działań w związku z rozwojem szpitala i pozyskiwania kadry. 

Radny poprosił również o informację jak prezes szpitala widzi przyszłość poradni 

chirurgicznej, ponieważ od dawna wiadomo, że występują kłopoty z jej ciągłym działaniem, 

często w piątki nie ma żadnych dyżurów i pacjenci z nagłym przypadkiem muszą czekać parę 

dni bądź jechać do Szczecina, również od dawna występuje problem z przyjmowaniem dzieci.   

 

Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 

że umowa z kolegium lekarzy chirurgów zawiera również zabezpieczenie poradni 

chirurgicznych, ponieważ poradnia i oddział są ze sobą ściśle połączone i w niektórych 

przypadkach będzie istniała możliwość przyjęcia pacjentów bezpośrednio z poradni  

na oddział, co jest naturalnym zjawiskiem. Póki co poradnia będzie stricte dla osób dorosłych. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał czy oddział będzie funkcjonował od 1 października  

czy od września.   

 

Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

odpowiedział, że umowa będzie obowiązywała od 1 października, ale dokłada wszelkich 

starań, aby ten oddział otworzyć już od 1 września.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że nie rozumie co prezes chce rozpocząć od  

1 września, jeśli umowa z kolegium ma zostać podpisana 1 października.  

 

Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

odpowiedział, że negocjacje wciąż trwają, umowa ma się rozpocząć z dniem 1 października, 
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jednak prezes zapytał przedstawiciela kolegium czy mogliby zacząć od września pilotażem. 

Dodatkowo prezes wystosował prośbę do chirurgów obecnie związanych kontraktem  

ze szpitalem, a nieświadczących usług, aby zapewnili dyżury na wrzesień celem zapewnienia 

ciągłości działalności oddziału.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski podziękował prezesowi za udział w sesji i poprosił 

Radnych o kierowanie zapytań do Starosty Gryfińskiego nt. sprawozdania z prac Zarządu. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że zainteresowały go informacje o rządowym 

programie pod nazwą Polski Ład, ponieważ w przestrzeni publicznej i w mediach jest bardzo 

dużo różnych informacji i spekulacji związanych z wdrażaniem Polskiego Ładu mówiących 

m.in. o konsekwencjach budżetowych. I tak np. w prasie lokalnej widnieje informacja,  

że Gmina Gryfino w wyniku wprowadzania Polskiego Ładu może w przyszłym roku stracić  

w budżecie około 9.000.000 zł. Radny poprosił o informację czy władze Powiatu 

przeprowadziły symulację przyszłorocznych dochodów w kontekście ewentualnego 

utworzenia Polskiego Ładu przez Rząd i planowanych zmian podatkowych. Jeśli tak, to czy 

wiadomo ile ewentualnie środków Powiat może stracić. Radny poprosił też o informację 

czym jest projekt nr II, ponieważ w sprawozdaniu z prac Zarządy istnieje zapis „Po analizie 

propozycji zakresu wniosków planowanych do złożenia w ramach „Rządowego Funduszu 

Polski Ład”, Zarząd jednogłośnie zatwierdził wnioski do realizacji zawarte w projekcie  

nr II”, a Radny nie wie czym jest projekt nr II. Dodatkowo pan Długoborski powiedział,  

że z tego co kojarzy program Polski Ład zawierał ograniczenia co do liczby i kwoty 

wniosków, zaś w sprawozdaniu z Prac Zarządu istnieje wiele wniosków, w związku z tym 

Radny prosi o informację: czy spośród tych wniosków wybrano parę, czy finalnie 

zaakceptowano wszystkie i złożono je do realizatora.   

 

Starota Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że do samego programu Polski Ład nie 

będzie się odnosił, ponieważ nie jest jego twórcą. Powiat Gryfiński należy natomiast  

do Korporacji Związków Powiatów Polskich i tam powstają pewne pomysły.  

Ostatnim pomysłem było, aby utworzyć pulę pieniędzy na zabezpieczenia, które byłyby 

pochodną z wpłat Powiatów z VAT-u pochodzącego z inwestycji.  Starosta Gryfiński 

powiedział, że jeśli chodzi o projekt II, to wraz z Zarządem wybrał go, ponieważ dotyczy 

dróg, a tych jak wiadomo jest w Powiecie bardzo dużo. Przy składaniu wniosków kierowano 

się zasadami opisanymi na stronie Banku Gospodarstwa Krajowego. Wydział Zarządzania 
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Drogami przedstawił dwa projekty, które uwzględniały różne drogi na terenie powiatu 

Gryfińskiego i to właśnie na II projekt zdecydował się Zarząd podczas posiedzenia.  

Każdy z tych opisanych wniosków mieści się w limicie 30.000.000 zł jak i 5.000.000 zł 

mimo, iż składają się na niego 3 mniejsze, ponieważ program dopuszcza zgłaszanie tzn. „sieci 

dróg” w jednym wniosku bądź wnioskach, ponieważ w momencie złożenia jednego wniosku 

musiałby zostać wyłoniony jeden wykonawca w jednym przetargu. Rolą Zarządu,  

w momencie akceptacji wniosku będzie wyłonienie w ciągu 6 miesięcy wykonawcy na  

3 zadania i zakończenia inwestycji w ciągu dwóch lat. Czy uda się zrealizować promesę 

będzie zależało od przygotowania skutecznego przetargu, czyli znalezienia wykonawcy,  

a następnie realizacji zadania. Starosta Gryfiński powiedział, że w jego odczuciu Zarząd robi 

dużo inwestycji i remontów dróg, zauważa potrzeby każdej z gmin, jednakże prosi 

niecierpliwych mieszkańców o zrozumienie, ponieważ sieć dróg na terenie Powiatu 

Gryfińskiego jest duża i nie sposób zająć się każdą od razu. 

 

Radny Tomasz Mirakowski poprosił o informację na jakim etapie jest remont sali 

gimnastycznej przy I Liceum Ogólnokształcącym w Gryfinie oraz o informację jak w liceum 

będzie realizowana podstawa programowa dotycząca odbywania przez uczniów zajęć na 

zewnątrz budynku w momencie, gdy przy szkole nie znajduje się boisko (zapytanie  

nr BRZ. 0002.30.2021.AW wraz z odpowiedzią Dyrektora I LO – zał. nr 12). 

 

Starota Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że jest podpisana umowa  

na korzystanie z hali widowiskowo-sportowej przez młodzież z I Liceum 

Ogólnokształcącego, w kwocie 6.000 zł miesięcznie i obejmuje 22 godziny w tygodniu.  

W kwestii remontu sali gimnastycznej, może powiedzieć, że nadal trwa, a dyrektor nie 

zgłaszał, by były opóźnienia, jednak nawet gdyby wystąpiły drobne komplikacje czasowe,  

to młodzież ma zapewnione zajęcia na hali. Starosta Gryfiński poinformował, że na zapytanie 

o zajęcia na zewnątrz szkoły w momencie, gdy nie ma boiska zewnętrznego odpowiedzi na 

piśmie udzieli dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego w Gryfinie. 

  

X. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym  

nie wpłynęły żadne interpelacje i zapytania i zapytał czy w tym punkcie któryś z Radnych 

chciałby złożyć zapytanie lub interpelację? 
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1. Interpelacja nr 125/21 Radnego Wojciecha Długoborskiego w sprawie instalacji 

progów spowalniających ruch drogowy w Gardnie przy ul. Pyrzyckiej – zał. nr 13 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz 

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, XXX sesja 

Rady Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 125/21). 

2. Interpelacja nr 126/21 Radnego Wojciecha Długoborskiego w sprawie postępowania 

wywłaszczenia działek w Gardnie stanowiących drogi na terenie po nieistniejącej już 

Spółdzielni Mieszkaniowej w Gardnie– zał. nr 14 (ścieżka dostępu w Biuletynie 

Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: zakładka – Praca Rady  

i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, VI Kadencja 

Odrodzonego Samorządu Powiatowego, XXX sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 126/21). 

3. Zapytanie nr 127/21 Radnego Remigiusza Rzepczaka: Czy istnieje możliwość 

zamontowania progu zwalniającego na drodze powiatowej biegnącej przez m. Sitno  

w gminie Mieszkowice? Jest to droga ściśle związana z dojściem do świetlicy  

i przedszkola, w związku z tym pani Sołtys zgłosiła Radnemu swój niepokój  

o mieszkańców, ponieważ droga bez progu zwalniającego umożliwia kierowcom 

rozwinięcie prędkości niedostosowanej do okolicznej infrastruktury. – zał. nr 15 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz 

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, XXX sesja 

Rady Powiatu w Gryfinie, Zapytanie nr 127/21). 

 

XI. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  

- brak; 

 

XII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski przedstawił wykaz pism skierowany do 

wiadomości Rady Powiatu w Gryfinie:  

1. Skarga do wiadomości Rady Powiatu z dnia 7 lipca 2021 r., na sposób prowadzenia zajęć 

z języka angielskiego w Powiatowym Zakładzie Aktywności Zawodowej w Gryfinie - 

zał. nr 16. 
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2. Informacja Urzędu Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego z dnia  

2 sierpnia 2021 r. o przyznanych dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowalne przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków podmiotom, w tym z terenu Powiatu Gryfińskiego - zał. 

nr 17. 

3. Skarga do wiadomości Rady Powiatu z dnia 3 sierpnia 2021 r. na Dyrektora 

Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie - zał. nr 18. 

4. Pismo Prezesa Zarządu Związku Powiatów Polskich, znak: Or.A.0715/143/21 z dnia  

2 sierpnia 2021 r. (data wpływu do urzędu 16 sierpnia br.) kierowane do Premiera RP, 

Ministra Finansów oraz do wiadomości jednostek samorządu terytorialnego zawierające 

propozycję uruchomienia rządowego funduszu „Rozwój+” - zał. nr 19. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił wszystkich radnych o pamiętaniu, 

iż 3 września przypada 82. rocznica wybuchu II wojny światowej. Dodatkowo 

Przewodniczący zachęcił radnych do udziału w prezentacji miniaturek, która odbędzie się  

17 września o godzinie 17:00 przy ulicy Flisaczej, ponieważ w jego odczuciu ważne jest, by 

wspierać lokalne wydarzenia. 

 

XIII. Zakończenie posiedzenia.  

 

O godz. 16:30 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XXX sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

W posiedzeniu XXX sesji Rady Powiatu w Gryfinie uczestniczyła Magdalena Romankiewicz. 

Protokół nr XXX/21 sesji Rady Powiatu w Gryfinie z odsłuchu sporządziły: 

 

Magdalena Romankiewicz 

 

Ada Wisławska 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


